
Un any després de les 
eleccions municipak 
CASTELL PLATJA D'ARO 
EL FANTASMA DE L'AUDITORIA 

Es fa difícil jutjar l'actuació del primer 
any de govern dels partits governants a 
Castell i Platja d'Aro tenint com a referèn-
cia uns programes tan poc agoserats i 
molt conservadors com els proposats per 
CiU i PSC basats, sobretot, en recomposar 
i sanejar l'economia municipal. Aquest ob-
jectiu fonamental és el que ha frenat, diuen, 
la proposta de projectes més ambiciosos i 
novedosos que es reserven, segurament i 
s'hi ha idees, per quan les arques munici-
pals estiguin convenientment proveïdes i 
les promeses es puguin fer ja sobre una 
base econòmica més consistent. 

D'antuvi, la qüestió principal sobre la 
qual giraven les campanyes de l'antiga 
oposició —ara governant—, és a dir, la rea-
lització d'una auditoria per saber quin era 
el punt de partida, ja està enllestida. De fet 
es va començar el setembre passat i sem-
bla que ja fa algun temps que està acaba-
da. Però el to de condició imprescindible 
revestit, fins i tot, d'una certa agressivitat i 
fregant l'acusació de despilfarrrament, s'ha 
endolcit fins el punt que s'ha anat retras-
sant la presentació de l'auditoria al Ple per 
tal que abans puguin donar-li el Vist-i-
plau" els funcionaris implicats en la gestió 
econòmica de l'anterior equip de govern. 

Així, seguint aquesta política, no ha 
d'extranyar que el pressupost de 1992 
sigui de 1.421 milions de pessetes, gaire-
bé la meitat que el corresponent a l'any 
passat. "Els criteris de prudència han pre-
sidit l'actuació econòmica" diu la memòria 
del pressupost d'enguany. Al cap d'un 
any, el nou equip de govern no ha pagat 
les factures pendents anteriors a la seva 
presa de possessió però sí les posteriors; 
a més, s'ha hagut de demanar un nou 
crèdit de 400 milions de pessetes. 

El tema d'urbanisme presenta dos 
punts conflictius: el Passeig Marítim i la 
Plaça d'Europa. Pel que fa a les actuacio-
ns a la Plaça d'Europa, sembla que ja s'ha 
descartat continuar desenvolupant el pro-
jecte d'Arcadi Pla i definitivament es limi-
tarà a continuar urbanitzant les voreres i a 
rehabilitar les àrees de lleure i el parc 
infantil. 

Respecte al Passeig Marítim, l'acció 
més important que s'ha fet ha estat 

l'eliminació dels coberts de les terrasses i 
la delimitació de l'espai a ocupar, acció 
que s'ha dut a terme després de llargues 
converses amb els interessats i no pas 
amb la conformitat de tothom; la substitu-
ció dels coberts per paraseis no sembla 
que agradi massa als industrials de la 
zona i, segurament, encara menys als 
usuaris tenint en compte que la zona és 
completament oberta a tots els vents. Algú, 
més d'un, ja ha arribat a la conclusió de 
que, en el fons, hi ha l'interès que el Pas-
seig no resti clientela al carrer central. 

El Passeig presenta un aspecte una 
mica més adecentat que abans, en canvi 
les fites arquitectòniques segueixen intac-
tes —això sí, repintades— la llum és ben 
minsa i la vigilància pràcticament inexis-
tent. Però encara resta pendent una qües-
tió important: qui pagarà el que cal per 
acabar el Passeig definitivament? Encara 
continua el tira i afluixa entre el MOPU i 
l'Ajuntament. 

No gaire res de nou presenta la regi-
doría de Turisme, una de les més impor-
tants ja que és "l'eix principal, d'on viuen 
els homes i les dones del nostre poble". 
Malgrat això, la proposta de reorganitza-
ció del Foment que argumentava el pro-
grama del partit titular de la regidoría, tot 
continua igual fins el moment. No hi ha 
hagut cap reestructuració a fons ni cap 
canvi substancial en la política de promo-
ció. Un rentat de cara als anteriors estatu-
ts (Bases del Foment), un canvi de nom 
(C.A.I.T.) i una certa selecció en les pro-
mocions (potser provocades realment per 
la consigna generalitzada d'austeritat) ha 
estat tot el que ha donat de si el primer any 
de funcionament d'aquesta àrea. 

Pel que fa a temes puntuals, potser és 
aviat encara per pretendre que estiguin 
començats els projectes o iniciades les 
gestions per a propostes com un centre 
de Formació Professional dedicat al ram 
de l'hostaleria, la potenciació de l'Arxiu 
Històric que segueix sense tenir cap arxi-
ver, l'adquisició i restauració de la capella 
romànica de Fanals. En aquest últim cas, 
no hi ha cap pas fet però sí un projecte 
real que s'està estudiant. Pel que fa a la 
Piscina Coberta climatitzada, el tema ja ha 
estat exposat àmpliament a EL CARRI-
LET; en tot cas, ressaltar la iniciativa presa 
per l'anterior consistori que suposà fer el 

moviment de terres i que després fou co-
bert de nou per la corporació actual, amb 
la doble despesa que això suposa. Final-
ment, sembla que la subvenció que la 
Generalitat dóna per a piscines cobertes 
(1 a cada comarca) ha anat a parar a Sant 
Feliu. El municipi ha perdut el tren en 
aquest tema. 

Un altre dels temes importants tractats 
durant la campanya electoral fou la gestió 
del Palau d'Esports i Congressos. Durant 
els anys que ha estat en funcionament ha 
quedat palès, tant el problema que com-
porta el seu doble ús com a sala de con-
gressos i pavelló polisportiu alhora, com 
la deficient gestió i difícil rentabllització 
econòmica i social de l'edifici. En aquest 
sentit i lligat amb la rehabilitació de Can 
Bas, s'ha previst —i s'estan fent gestions 
per endegar el projecte de Can Bas—, la 
construcció d'un edifici que serviria per 
acollir reunions de treball de grups no 
massa nombrosos dels diferents congres-
sos i reunions professionals que ara utilit-
zen el pavelló. Però, ara per ara, les coses 
continuen Igual. El Patronat que segons 
socialistes i convergents ha d'ésser el ges-
tor del Pavelló, encara no s'ha constituït, 
però sí que s'està treballant, segons les 
afirmacions del regidor de cultura Màrius 
Lleget en la seva posta en funcionament. 
De fet, els socialistes han canviat d'idea 
en el tema que sigui un Patronat d'Esports 
i Congressos el que regeixi el Palau 
d'Esports i Congressos i s'ocupi de l'esport 
i la cultura locals. Després d'examinat el 
funcionament d'institucions semblants 
d'altres municipis, han arribat a la conclu-
sió que cal un ens no tan rígid normativa-
ment 1 més flexible a l'hora de treballar, 
més de caràcter consultiu que no execu-
tiu. Proposen formar quatre comissions 
encapçalades per un responsable d'àrea 
que seria un funcionari o un representant 
de club 0 associació: Ràdio Municipal i 
Joventut, Informació, Esports i Cultura. 

L'exposat és el resultat de la feina feta 
fins ara per aquesta regidoría. No s'ha 
contactat amb els clubs i associacions a 
l'espera d'estrenar la nova seu de la regido-
ría de cultura i esports situada a Can Bas 
ja que consideren que no es pot fer opera-
tiu el plantejament exposat sense aquests 
locals, argumenten. De moment, tot se-
gueix igual, però, al Pavelló. 

EL CARRILET /4 


